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16 .  zasedání  Monitorovac ího  výboru 

Operačního programu Technická pomoc  

2014-2020 

 

Místo konání: Ministerstvo pro místní rozvoj ČR, Staroměstské náměstí 6, Praha 1 

Datum konání: 29. listopadu 2022 od 10:00 hodin (prezence od 9:00 hodin)  

 

Přítomni:  

Místopředseda:         Marek Kupsa (MMR)  

poradce (zástupce Evropské komise):        Jana Chaloupková (EK)  

pozorovatel (Ministerstvo financí – AO):  Ivana Majtnerová (MF AO) 

členové s hlasovacím právem:  Sandra Illínová (MMR), Adriana Prokešová (MF), 

Petr Janda (MŽP), Radka Bučilová (MPO), Jan 

Frisch (MŠMT), Lenka Pachlová (MPSV), Irena 

Křížová (MZE), Radek Dosoudil (Asociace krajů 

ČR), Oldřich Hnátek (MHMP), Jana Brodská 

(MMR – ŘO IROP), Pavla Košťálová (ÚV), 

Gabriela Hůlková (SMO ČR), Petr Volek (ANNO)  

hosté:     Radek Kobza (MMR), Radmila Outlá (MMR), 

Daniela Horová (MMR), Lucie Zonková (MMR), 

Jiří Kořínek (MMR), Petra Lukšová (MMR), 

Kateřina Stupka (MMR), Martin Janda (MMR), 

Ivana Hladíková (MMR), Ilona Binhacková 

(MMR), Magdalena Rybářová (MMR), Juraj 

Laššuth (MMR), Anna Krejčová (Ernst&Young), 

Alena Znamenáčková (Ernst&Young) 
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Program jednání: 

1. Zahájení 

2. Aktuální informace ŘO OPTP – implementace OPTP 2014+ a zahájení OPTP 2021+  

3. Prezentace závěrů evaluace „Posouzení evaluační činnosti a příprava podkladů k 

Průběžné evaluaci pro období 2021-2027“ 

4. Schválení Zprávy o plnění Evaluačního plánu OPTP 2022 

5. Projednání Shrnující zprávy z evaluací Operačního programu Technická pomoc 2014+ 

6. Schválení Ročního komunikačního plánu na rok 2023 

7. Různé 

8. Shrnutí hlavních závěrů 

 

Ad (1) Zahájení  

Marek Kupsa (MMR) přivítal přítomné členy a hosty na 16. zasedání Monitorovacího výboru 

Operačního programu Technická pomoc 2014-2020 (dále „MV OPTP“). Konstatoval, že MV 

OPTP je usnášeníschopný, jelikož je přítomno 16 hlasujících členů z celkového počtu 17 členů. 

Omluven je 1 člen. Upřesnil, že povede jednání MV z titulu místopředsedy, protože bývalý 

předseda MV, náměstek Zdeněk Semorád ukončil své působení na MMR a v současné době 

zastává jinou pozici na Krajském úřadu Pardubického kraje a nový náměstek a pravděpodobně 

i nový předseda MV nastoupí na MMR zřejmě až 1. prosince 2022.  

Seznámil členy MV s programem jednání, který zahrnuje jak informace o pokračující úspěšné 

implementaci OPTP 2014+, tak informace o zahájení nového programu 2021+, včetně 

souvisejících aktivit, aby byl zajištěn plynulý přechod ze starého programového období na nové 

2021+. Zmíněno bude i téma převzetí nedořešených projektů regionálních operačních programů 

a podstatnou částí jednání bude blok k evaluacím, což bude pro všechny přítomné určitě 

přínosné a zajímavé. Upozornil na časový limit pro jednání, který by bylo zapotřebí dodržet 

vzhledem k navazujícím akcím v prostorách konání MV a vyjádřil přání, aby jednání MV bylo 

jako obvykle konstruktivní a efektivní.    

Následně přivítal zástupkyni EK paní Janu Chaloupkovou a předal jí slovo. 

Jana Chaloupková (EK) poděkovala za pozvání na jednání MV a uvedla, že dnešní program 
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patrně nebude zahrnovat zásadní diskuzi na téma minulého programového období, ale těší se 

na diskuzi k novému programovému období, a především pak na představení evaluační studie, 

která je i z pohledu EK důležitá pro sledování implementace nového programu. Ocenila, že 

OPTP 2014+ je na nejlepší cestě k celkovému vyčerpání alokace. Zároveň zmínila oblast 

komunikace, která je pro EK rovněž důležitým tématem, jak se ukázalo i na posledním Annual 

Review Meeting s EK.  

Marek Kupsa (MMR) poděkoval za úvodní slovo paní Chaloupkové. Aby bylo formálnímu 

zahájení učiněno zadost uvedl, že je přítomno 16 členů s hlasovacím právem z celkových 17 a 

poděkoval tak za hojnou účast, která dokazuje, že byť OPTP 2014+ končí, tak je o něj ze strany 

členů MV stále zájem. MV je tudíž usnášeníschopný a 1 členka, paní Horáčková, je z jednání 

omluvena. Vyzval přítomné členy k uplatnění případných námitek nebo připomínek 

k předloženému programu jednání. Žádný návrh na doplnění či úpravu programu jednání nebyl 

uplatněn, a proto je možno považovat program za schválený a předal slovo kolegyni Petře 

Lukšové k dalšímu bodu programu.   

Ad (2) Aktuální informace ŘO OPTP – implementace OPTP 2014+ a 

zahájení OPTP 2021+  

Petra Lukšová (MMR) prezentovala aktuální informace o OPTP 2014+ k 15. 11. 2022, jejichž 

přehled byl zpracován dle prioritních os. K uvedenému datu bylo ukončeno 201 projektů, 

předložených bylo 261. Dále upřesnila informace o čerpání alokace programu s tím, že 

certifikované prostředky jsou ve výši na 90,27 % alokace, program má tedy nakročeno 

k vyčerpání celkové alokace. Zmínila roční vyhodnocení predikcí za rok 2022, okomentovala i 

vývoj stavu finančních prostředků v právních aktech, který se i v kvartálním sledování 2022 

vyvíjel v souladu s plánem. Totéž je možné konstatovat i o vývoji stavu prostředků 

vyúčtovaných v žádostech o platbu a finančních prostředcích v souhrnných žádostech 

autorizovaných ŘO ve všech čtvrtletích tohoto roku. Graf plnění n+3 a predikce dočerpání 

alokace programu ve stavu Prostředky v souhrnných žádostech o platbu vyjadřuje, že ukazatele 

jsou plněny, rovněž limit čerpání n+3 pro rok 2022 byl splněn, a tedy i do konce programového 

období je s velkou mírou jistoty očekáváno dočerpání celkové alokace programu.  

Poté doplnila, že opětovně lze vzhledem k nárůstu finančních prostředků v žádostech o 

průběžnou platbu odeslaných do EK konstatovat, že v porovnání s ostatními operačními 

programy si vede OPTP velmi dobře. Na minulém MV bylo již zmíněno přezávazkování 

programu. Na základě následných diskuzí s MF byla přijata opatření, spočívající zejména v 

přesunu financování některých projektů do nového období 2021+. Týká se to konkrétně 

projektů MF – PO a AFCOS, a to již od 1.1. 2023 a dále projektů MF - AO od 1. 4. 2023. 

Dalším opatřením je pak snaha o dosažení co největší úspory finančních prostředků v 

současných projektech, kdy v případě identifikovaných rezerv v projektech vydáváme změnová 

rozhodnutí, aby se tyto úspory mohly efektivně dočerpat.  
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Marek Kupsa (MMR) podotkl, že samozřejmě v rámci OPTP pracujeme i s ostatními projekty 

tak, že indikujeme možnost navázat plynule s financováním z prostředků OPTP 2021+. I na 

příští období máme připravenu sadu opatření, které budeme ev. schopni rychle aplikovat tak, 

abychom mohli max. využít prostředky z 2014+. To se týká i velkých projektů MMR, kdy 

s příjemci probíhá diskuse vedoucí ke snaze šetření finančních prostředků a zároveň efektivního 

dočerpání celkové alokace.  

Petra Lukšová (MMR) na závěr této části prezentace uvedla, že pravidlo n+3 bylo splněno ve 

všech letech v období 2018-2022, zdraví programu je tedy dobré, nenastaly žádné zásadní 

problémy, pouze je nutné sledovat riziko přezávazkování programu a včas uplatňovat potřebná 

opatření.  

Marek Kupsa (MMR) před pasáží prezentace informací k novému období zmínil rovněž 

zdánlivě nesouvisející problematiku dokončování projektů regionálních operačních programů 

s tím, že jednotlivých nedořešených případů, ať soudních či daňových, je skutečně velké 

množství. Proto intenzivně spolupracujeme s Generálním finančním ředitelstvím a MF, 

abychom jednotlivé případy správně dořešili.  OPTP má tedy kromě funkce řídicího orgánu 

OPTP od letošního roku také speciální funkci pro dokončování ROPů.  

Dále vyjádřil naději, že v důsledku přijímaných opatření dodržíme limit max. 5 % pro 

přezávazkování programu. 

Poté informoval členy MV o schválení nového OPTP Evropskou komisí 19. 5. 2022, vyhlášení 

všech pěti výzev k 1. 9. 2022 včetně vydání řídící dokumentace, tj. operačního manuálu a 

pravidel pro žadatele a příjemce v již aktualizované verzi k 17. 10. 2022. Uvedl, že program 

obsahuje prioritu 1 – implementace EU fondů, která víceméně kopíruje minulé období, protože 

implementační struktura je v novém období obdobná a že tedy i klíčové aktivity projektů na 

této horizontální úrovni jsou podobné. K 1. 9. 2022 byly vyhlášeny pro tuto prioritu 3 výzvy, 

v rámci jedné z nich se uplatňují zjednodušené metody vykazování, za přínos k jejich nastavení 

poděkoval Evropské komisi a MF – AO.  Další výzva se týká projektů s přímým vykazováním 

nákladů a ad hoc projektů.  Doplnil, že k 25. 11. 2022 byly podány 4 žádosti o podporu.  

Priorita 2 se týká podpory regionálních partnerů, jako jsou ITI, MAS jejichž financování 

postupně přebíráme z IROP s cílem maximálně dočerpat finanční prostředky z minulého 

období a teprve následně podávat žádosti o podporu do OPTP21+. Naší snahou bude zajistit 

plynulý přechod do OPTP a uděláme maximum proto, aby byl bezproblémový. Z priority 2 

budou podporovány ještě regionální stálé konference, kdy s kolegy z regionálního rozvoje 

budeme ještě ladit model jejich financování a zacílení aktivit a dále Magistrát hlavního města 

Prahy, kdy počítáme s financováním ukončování Operačního programu Praha pól růstu 

počítáme od roku 2024. Hlavní část alokace priority 2 bude rozdělena mezi MAS, což činí cca 

2,5 mld. Kč. V prioritě 2 byly vyhlášeny 2 výzvy, do kterých byly předloženy zatím 4 projekty 

ITI, 8 projektů MAS, některé jsou již ve fázi doporučeno k financování. Doufáme, že do konce 
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roku 2022 proplatíme první žádosti o platbu, a tak OPTP bude asi jedním z prvních programů, 

který proplatí ŽoP ještě v letošním roce. Vzhledem k ne zcela funkčnímu monitorovacímu 

systému, co se týká plateb, bude nutné zajistit proplacení manuálně a ne automaticky. Na závěr 

vyzval k ev. dotazům k tomuto bodu programu. 

Jana Chaloupková (EK) se dotázala, jaký je aktuální stav, pokud jde o výzvu na ad hoc 

projekty, protože i ze strany EK je snaha více zapojit nestátní neziskové organizace a motivovat 

je k předložení projektů. Proto vznesla dotaz, v jakém stavu je současné vyjednávání projektů 

NNO a zda došlo v této záležitosti k nějakému dalšímu vývoji.  

Jiří Kořínek (MMR) uvedl, že pro projekty, které se podílejí na implementaci Dohody o 

partnerství, byla vyhlášena výzva č. 5. V rámci MMR vznikl řídicí výbor, který má za úkol 

doporučovat projekty, které budou přínosné pro MMR-NOK a napomohou k implementaci 

Dohody o partnerství. Již jsou projednávány první projekty, které se ucházejí v rámci této výzvy 

o podporu, v případě jejich doporučení řídícím výborem MMR-NOK budou podány. V 

dohledné době tak očekáváme podání žádosti o podporu prvního z těchto projektů.  

Marek Kupsa (MMR) dodal, že již proběhla také jednání s Úřadem vlády, neziskový sektor 

by tak měl být z této výzvy do jisté míry saturován a zároveň se předpokládá, že NNO by měly 

mít v rámci všech operačních programů nastavenu strukturu pro podpůrné financování přípravy 

podkladů a následnou distribuci potřebných informací z monitorovacích výborů k členské 

základně. Rada vlády pro NNO nám přislíbila vytvoření modelu a my se pak s kolegy z MMR-

NOK pokusíme tento model funkčně implementovat tak, aby byl přínosný pro všechny dotčené 

aktéry. Jsme připraveni pružně reagovat a jak již zmínil kolega, první projekt máme před 

schválením. 

Vzhledem k tomu, že nebyly vzneseny žádné další dotazy nebo námitky, konstatoval, že bylo 

přijato usnesení: MV OPTP bere na vědomí informace o stavu implementace OPTP 2014+ 

a o zahájení OPTP 2021+. 

Ad (3) Prezentace závěrů evaluace „Posouzení evaluační činnosti a příprava 

podkladů k Průběžné evaluaci pro období 2021-2027“ 

Kateřina Stupka (MMR) – uvedla, že evaluační blok obsahuje 3 části – bod 3 programu se 

týká prezentace závěrů poslední evaluace, kterou jsme měli v plánu na rok 2022, tuto zprávu 

budou prezentovat kolegyně od dodavatele E&Y. Bodem 4 je schválení Zprávy o plnění 

evaluačního plánu, která se každoročně schvaluje na podzimním MV, a v bodě 5 programu pak 

evaluační jednotka OPTP předkládá ještě shrnující zprávu – ta shrnuje celý evaluační proces za 

období 2014-2020.  

Pokud jde o bod 3, shrnula cíle při nastavení evaluace: zpětnou vazba z evaluací OPTP a 

doporučení, jak lépe vést proces evaluací na ŘO. Pro nové období  je cílem nahradit či 
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významně doplnit indikátorovou soustavu průběžnou evaluací, která by měla lépe reagovat na 

to, jak je program naplňován, jaké jsou v jeho implementaci pokroky a jak získávat zpětnou 

vazbu od všech zúčastněných subjektů. Seznámila s průběhem výběrového řízení, které bylo 

ukončeno 19. 1. 2022 podpisem smlouvy s dodavatelem, tj. Ernst&Young s hodnotou ve výši 

380 tis. Kč. Dále předala slovo zástupkyním E&Y.  

Anna Krejčová (E&Y) – představila sebe a svoji kolegyni a uvedla 2 hlavní cíle evaluace – 

prvním je nastavení průběžné evaluace do nového PO a druhým tématem bylo zhodnocení 

fungování evaluační jednotky a její nastavení na období 2021+. Tyto dva cíle byly rozděleny 

do 4 evaluačních otázek. Zabývali se tím, jak nastavit dotazníkové šetření v novém PO 21+ a 

popsala, jak postupovali při snaze dotazníkové šetření doplnit, aby byly připraveny pravidelné 

průběžné evaluace. V rámci otázky 3 a 4 – se zabývali procesy evaluační činnosti. Postup 

evaluace byl rozdělen do několika fází 1 až 9 – tj. studium dostupných dokumentů, informace 

od kolegů z OPTP, realizovali dále rozhovory a workshop na evaluační konferenci, ve finální 

fázi připravili výstupy a dotazník, který připomínkovali s kolegy z OPTP. 

Alena Znamenáčková (Ernst & Young) – představila nastavení dotazníkového šetření a 

evaluace. Cílem bylo především zhodnocení implementace OPTP 21+, dotazník nahrazuje 

dosud využívané indikátory, navrhli sledování 10 hlavních aspektů plnění cílů OPTP -   viz 

detailněji v předložená prezentaci. Dále blíže okomentovala jednotlivé otázky. 

Dále se zabývali stanovením cílových skupin pro dotazníkové šetření – viz blíže prezentace. 

Pro každého respondenta bude rozesílán 1 dotazník s relevantními tematickými oblastmi.  

Dotazníkové šetření bude prováděno 1x ročně v létě, aby následně mohlo být vyhodnoceno a 

předloženo v rámci každoroční Shrnující zprávy o průběžné evaluaci implementace OPTP 

k projednání na podzimním MV. Dotazník bude rozesílán online formou, evaluace bude 

realizována externí firmou.  

K nastavení průběžné evaluace uvedla, že hlavním nástrojem pro sběr dat bude, jak již bylo 

zmíněno, dotazníkové šetření, které bude doplněno o další možné zdroje dat. Hlavními tématy 

bude vzdělávání, administrativní náklady implementace OPTP, informační a monitorovací 

systémy, e-government. Cílem je propojení kvalitativních a kvantitativních dat. Výsledkem 

bude průběžná evaluační zpráva s možností doplnění o potřebné ad hoc evaluace. Evaluační 

zpráva bude zpracována 1x ročně v období 2023-2027. Bude důležité efektivně nastavit vztahy 

mezi externím dodavatelem a EJ OPTP. 

Důvodem pro nastavení průběžné evaluace je její absence v období 2014-2020, kdy byly dílčí 

aspekty pokroku implementace vyhodnocovány v rámci sledování indikátorů bez adekvátní 

vypovídací schopnosti. Nyní má tento nový způsob komplexně pokrýt všechna relevantní 

témata, která mohou být i podle potřeby doplňována. Představila strukturu průběžné zprávy, 

výstup bude pravidelně prezentován.  
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Anna Krejčová (Ernst & Young) doplnila, že tím, že evaluace bude každoroční, bude možné 

průběžně sledovat vývoj programu a vyhodnocovat, co se podařilo realizovat s možností 

průběžné reakce a přizpůsobení aktivit.  

Dále seznámila s hlavními závěry evaluačních otázek 03 a 04, kdy se zabývali procesy a 

výstupy EJ. Hlavními oblastmi, na které je důležité se soustředit v budoucím období: rozvoj a 

rozšiřování kompetence evaluátora, příprava průběžné evaluace a ad hoc evaluací a prezentace 

výsledků evaluací a dotazníkového šetření. V rámci návrhu doporučení pro EJ se věnovali třem 

hlavním doporučením – nastavení spolupráce s dodavatelem ve vztahu k průběžné evaluaci, 

zapojení EJ do procesů OPTP, aby byla schopná identifikovat případné rezervy a doplňovat je, 

pokud je to relevantní, EJ by měla být aktivní v rámci sběru poznatků od příjemců a aktérů 

v OPTP, kteří jsou připraveni diskutovat o informacích ze sběru dat napříč programy.  

Marek Kupsa (MMR) – poděkoval za představení stěžejní připravované evaluace, ocenil, že 

se pro nové období podařilo, zejména díky přístupu EK, dosáhnout kvalitativního posunu, kdy 

už v rámci OPTP nebudeme muset vyžadovat plnění indikátorů s nízkou vypovídací hodnotou, 

ale budeme moci aplikovat formu průběžné evaluace. Zakázku na dodavatele průběžné 

evaluace budeme v dohledné době vyhlašovat. Věříme, že s novým externím subjektem se nám 

podaří připravit evaluaci tak, aby přinášela relevantní výstupy o tom, jak se daří plnit cíle 

OPTP21+. Výstupy od aktérů budou určitě zajímavé a budou odrážet, jak vypadá prostředí EU 

fondů v ČR a zpětná vazba v rámci šetření od ŘO, NOK a dalších příjemců určitě ukáže 

relevantní obrázek i s možností srovnání vývoje v čase. Pokud se v průběžných zprávách objeví 

nějaká úskalí v implementaci, budeme schopni na ně adekvátně reagovat a řešit je. Protože 

k danému tématu nebyly žádné dotazy, konstatoval, že bylo přijato usnesení. 

Usnesení: MV OPTP vzal na vědomí závěry a doporučení z evaluace „Posouzení evaluační 

činnosti a příprava podkladů k Průběžné evaluaci pro období 2021-2027“. 

Ad (4) Schválení Zprávy o plnění Evaluačního plánu OPTP 2022 

Kateřina Stupka (MMR) - uvedla, že v rámci předchozího bodu programu byla představena 

poslední evaluace, která byla naplánována v rámci evaluačního plánu na PO2014+ pro rok 

2022. Přítomné seznámila s celkovým plněním evaluačního plánu a konstatovala, že všechny 

plánované evaluace byly realizovány.  

Marek Kupsa (MMR) – žádné dotazy nebyly vzneseny, MV schvaluje Zprávu o plnění 

Evaluačního plánu OPTP 2022.  

Usnesení: MV OPTP schválil Zprávu o plnění Evaluačního plánu OPTP 2022. 

Ad (5) Projednání Shrnující zprávy z evaluací Operačního programu 

Technická pomoc 2014+ 
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Kateřina Stupka (MMR) – jak bylo již konstatováno, byla zpracována poslední plánovaná 

evaluace a tím je nutné zpracovat Shrnující zprávu z evaluací OPTP 2014+, která byla členům 

MV předložena. V průběhu období bylo dokončeno 6 evaluačních studií, všechny byly 

zpracovány externí firmou, dodavatelé byli vybráni v rámci dynamického nákupního systému. 

Evaluace byly převážně procesní – zaměřovaly se na nastavení postupů ŘO, administrativní 

náročnost apod.  Evaluace byly prezentovány na různých platformách, včetně MV. Všechny 

zpracované evaluace jsou zveřejněny v knihovně evaluací na dotaceeu.cz. Dále prezentovala 

členům MV přehled realizovaných evaluací s uvedením cílů a zpracovatelů. Podrobnosti k 

jednotlivým dokumentům jsou uvedeny ve zprávě.  

Závěry a doporučení z jednotlivých evaluací byly použity pro potřeby programu a na jejich 

základě byl připravován programový dokument 2021+, např. nastavení indikátorové soustavy, 

oblast zavedení ZMV a další úpravy. Nejsložitější byla zřejmě evaluace monitorovacího 

systému, která poskytla zpětnou vazbu – systém funguje, vzniklé problémy jsou pouze dílčí, 

evaluace přinesla návrhy na řešení a vylepšení. OPTP, jako servisní program, má v této oblasti 

jasný cíl: podpora efektivního fungování implementační struktury.  

Marek Kupsa (MMR) – poděkoval kolegyni Stupka a EJ OPTP, tj. kolegovi Juraji Laššuthovi 

za přípravu podkladů. Je rád, že se prokázalo, že program je funkční a zdůraznil klíčové aktivity 

OPTP, ať už je to publicita, MS, vzdělávání a další. Pokud nejsou dotazy k tomu bodu, můžeme 

vzít tuto zprávu na vědomí. 

Usnesení: MV OPTP vzal na vědomí Shrnující zprávu z evaluací Operačního programu 

Technická pomoc 2014+. 

Ad (6) Schválení Ročního komunikačního plánu na rok 2023 

Radek Kobza (MMR) – v oblasti publicity se snažíme dělat to, co se v této oblasti osvědčilo 

a dále tyto nástroje rozvíjet.  Cílem publicity určené pro odbornou veřejnost bylo v roce 2022 

především informovat o startu nového programového období. Eurocentra v každém kraji 

realizují semináře na téma dotačních příležitostí a o projektovém řízení, jsou naplánovány další 

semináře s AO. Linka Eurofon i nadále funguje, 90 % dotazů se zaměřuje na oblast fondů EU. 

ÚV, který zajišťuje technickou stránku investoval do digitalizace ústředny Eurofonu, je tedy 

umožněno přeposílání dotazů i na mobilní telefony, což vedlo ke zlepšení služby. Dále jsme se 

zaměřili na aktualizaci webu dotaceeu.cz, aby byly zveřejňovány aktuální informace z oblasti 

politiky soudržnosti. Jako jedni z prvních ze státních úřadů jsme na konci loňského roku spustili 

sérií podcastů, dosud se uskutečnilo více než 15tis.  přehrání celkem 20 vytvořených podcastů, 

reakce jsou pozitivní, byť jsou zaměřeny na velmi úzkou problematiku. V této činnosti je účelné 

i nadále pokračovat, budeme představovat jednotlivé programy a tyto informace prokládat 

rozhovory s úspěšnými příjemci. 

Znovu jsme vydali publikaci Abeceda fondů EU, tato publikace vychází již 3. programové 



 
 
 

 
- 9 - 

Ministerstvo pro místní rozvoj ČR, Odbor Řídícího orgánu Operačního programu 

Technická pomoc 

Staroměstské náměstí 6, 110 15 Praha 1 

Ministerstvo pro místní rozvoj ČR, Odbor Řídícího orgánu Operačního programu 

Technická pomoc 

Staroměstské náměstí 6, 110 15 Praha 1 

období. Z dosud vydaných 7 tis. ks jsou téměř všechny rozebrány, připravujeme dotisk a řešíme 

veřejnou zakázku, abychom cca na konci února/začátku března měli možnost ji distribuovat na 

připravovaných akcích.  

Vzhledem k tomu, že informací o EU fondech je velké množství, snažíme se téma politiky 

soudržnosti podpořit i formou digitální kampaně. Dosud běžela např. digitální kampaň na 

podporu 5 hlavních cílů politiky soudržnosti EU, pro každou z těchto priorit jsme vytvořili 

video plus další obecné video. Realizovali jsme kampaň na sociálních sítích, na online 

platformách je kampaň placená, je k dispozici ke shlédnutí např. na youtube, příští rok se 

k tomu chceme vrátit a oživit tuto formu osvěty.  

V oblasti informování široké veřejnosti chceme pokračovat v inzerci v Deníku Vltava Labe 

Media a v Blesku, přičemž v Blesku připravujeme rozšíření frekvence inzerce na 1x měsíčně, 

tím bude frekvence v obou těchto médiích sladěna. Obsahově půjde rovněž o představení 

hlavních témat EU fondů a oblastí jejich investic. Opět bude realizován přesah do online médií 

a na sociální sítě u obou těchto vydavatelství.  

Velká série akcí pro širokou veřejnost, ať už jsou to malá putování po projektech, Den 

otevřených dveří nebo novinka předloňského roku – online Dny otevřených dveří – všechny 

akce jsou na online odkazu uvedeny, spolu s tím, kolik je v plánu těchto akcí realizovat v roce 

2023. Přímá komunikace není nejlevnější, ale má velkou přidanou hodnotu, jak dokazuje zpětná 

vazba veřejnosti i provedené evaluace.  V těchto akcích budeme pokračovat, ať už jsou to Dny 

otevřených dveří, online Dny otevřených dveří, prezentace na hudebních festivalech, kde dojde 

ke změně – nebudeme se účastnit dvou velkých, ale pouze jednoho velkého a 10 regionálních 

festivalů. Dále budou probíhat návštěvy projektů podpořených fondy EU, což jsou z hlediska 

návštěvnosti menší formáty pro cca 50 až max. 100 lidí, máme již několik předjednaných akcí 

se starosty i s podnikateli. Zaměřujeme se na propagaci značky „Kde fondy EU pomáhají“. 

Dále se bude realizovat kampaň „100 000 projektů pro lepší/zelené Česko“ – vizuál je již 

připravený a nyní řešíme nákup reklamy, letos jsme se snažili realizovat nativní formát reklamy 

o přínosech fondů EU, spuštění předpokládáme od února 2023. Online Dny otevřených dveří 

generují velký objem videí, ta upravujeme, aby byla atraktivní i pro lidi, kteří se těchto akcí 

nezúčastnili. Videa umísťujeme na sociální sítě a další formáty, např. na streamovací služby.  

Budeme pokračovat v soutěžích – EU4U pro SŠ. Dále organizujeme již 11. ročník soutěže 

„Navrhni projekt“ pro studenty SŠ a v digitální formě pak na sociálních sítích připravujeme 

soutěž pro širokou veřejnost „Najdi projekt a foť“.  

Bez placené podpory na sociálních sítí nelze dosáhnout významného dopadu v informovanosti.  

V komunikačním plánu na rok 2023 jsou navrženy i další aktivity – rozhovory, tiskové zprávy, 

grafiky, speciální přílohy, generátor povinné publicity, webový portál, fotky z realizovaných 

projektů, výroba ad hoc tiskovin a další. Novinkou je grafika INFORM EU, což je platforma 

EU vedená DG REGIO a ostatními DGs ve vztahu k aktivitám komunikačních úředníků EK, 
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kteří mají 2x ročně setkání. My jsme toto jednání naposledy hostili v roce 2013, v rámci 

podpory z TP z období 2014+ pozveme kolegy do ČR, konkrétně se toto setkání uskuteční 

v Ostravě za účasti EU komisařky, předběžný termín je listopad 2023, předpokládá se účast cca 

300 osob. Na toto setkání navazuje odborná konference a vyhodnocení DG REGIOSTARS 

2023, celá akce je plánována s indikativním rozpočtem 15 mil. Kč bez DPH.  

Marek Kupsa (MMR) - poděkoval za prezentaci, je vidět značný posun v kladném vnímání 

mediálního obrazu ČR, pozitivních příkladů podpory z fondů EU je opravdu hodně a jsme rádi, 

že i OPTP k tomu může přispět. Doufáme, že příští roky nám přinesou potřebnou stabilizaci 

situace a nebudeme muset řešit stále nové formy urgentní podpory vzhledem k okolnímu vývoji 

(COVID, válečná situace atd.) a budeme se moci soustředit na podporu informovanosti o 

„klasických“ EU fondech, NPO, modernizačních fondů a dalších.  Informační kampaně jsou 

vzhledem k mnoha možnostem různých podpor organizačně náročné a je důležité dostat 

správné informace ke správným příjemcům. Nikdo nevznesl dotazy, takže je možné 

konstatovat, že MV schvaluje Roční komunikační plán na rok 2023.  

Usnesení: MV OPTP schválil Roční komunikační plán na rok 2023. 

Ad (7) Různé  

Marek Kupsa (MMR) se dotázal, zda má někdo dotaz či připomínky do bodů Různé, nebylo 

tomu tak. Připomněl, že příští rok se ještě budeme na MV OPTP 2014+ potkávat – 2x a 

naposledy pak v roce 2024. Nový MV pro OPTP 2021+ je v trochu jiném složení a jeho jednání 

se předpokládá 1x ročně.  

J. Kořínek (MMR) – informoval, že na základě aktuální informace od AO je audit systému 

OPTP v 2022 bez zjištění a poděkoval za tuto informaci zástupkyni AO.   

Marek Kupsa (MMR) znovu zmínil, že nás hodně zaměstnávají komplikované činnosti 

související s ukončováním projektů ROPů a kromě již zmíněného přezávazkování, které 

řešíme, běží OPTP 2014+ bez problémů a věříme, že se nám tedy podaří plynulý přechod do 

nového PO2021+ ve všech oblastech, včetně podpory nových příjemců. 

Ad (8) Shrnutí hlavních závěrů 

Marek Kupsa (MMR) shrnul 5 hlavních závěrů z 16. zasedání MV OPTP: 

1. MV OPTP vzal na vědomí informace o stavu implementace OPTP 2014+ a o 

zahájení OPTP 2021+. 

2. MV OPTP vzal na vědomí závěry a doporučení z evaluace „Posouzení evaluační 

činnosti a příprava podkladů k Průběžné evaluaci pro období 2021-2027“. 
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3. MV OPTP schválil Zprávu o plnění Evaluačního plánu OPTP 2022. 

4. MV OPTP vzal na vědomí Shrnující zprávu z evaluací Operačního programu 

Technická pomoc 2014+. 

5. MV OPTP schválil Roční komunikační plán na rok 2023. 

Na závěr poděkoval členům MV OPTP za konstruktivní a efektivní jednání a informoval o 

předpokládaném termínu 17. zasedání MV OPTP, a to dne 11. 5. 2023. 

Jana Chaloupková (EK) – poděkovala za všechny prezentace, především pak za představení 

Ročního komunikačního plánu na 2023 a podklady a informace k připravované průběžné 

evaluaci, k tomu bude i další jednání, na které se těší. Všechny tyto podklady k evaluaci včetně 

Zprávy předala i kolegům, kteří se zabývají TP a administrativní kapacitou a lze tedy na tomto 

avizovaném jednání předpokládat hlubší diskuzi na toto téma.  

Marek Kupsa (MMR) – ukončil jednání MV a popřál všem přítomným klidné Vánoce a vše 

nejlepší do nového roku.  

 

Zapsala: Ilona Binhacková (MMR), Ivana Hladíková (MMR) 

 

Schválil: Marek Kupsa (MMR), místopředseda MV OPTP 
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